
 دو انتصاب جدید در دولت 
با امضای مسعود پزشکیان

دهقانی  روح الله  و  سهراب پور  سعید  جمهوری،  رئیس 
فیروزآبادی را به عنوان دو عضو حقیقی جدید هیأت امنای پارک 

فناوری پردیس منصوب کرد.
مسعود پزشکیان، رئیس جمهوری اسلامی ایران در اجرای بند 
)۱۰( ماده )۵( اساسنامه پارک فناوری پردیس، با عنایت به تجارب 
ارزشمند و به پیشنهاد معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
رئیس جمهور، سعید سهراب پور مشاور قائم مقام بنیاد ملی نخبگان 
جمهور  رئیس  علمی  سابق  معاون  فیروزآبادی  دهقانی  روح الله  و 
پردیس«  فناوری  پارک  امنای  هیأت  حقیقی  »عضو  عنوان  به  را 
اعضای جدید  به  این حکم خطاب  منصوب کرد.رئیس جمهور در 
هیأت امنای پارک فناوری پردیس، بر ایجاد فضای مناسب علمی و 
تخصصی به منظور جذب نخبگان و متخصصان و افزایش تولیدات 
ملی مبتنی بر اقتصاد دانش بنیان، با اتکال به خداوند متعال و در 
چارچوب قانون اساسی، اهداف سند چشم انداز، سیاست های کلی 
مصوب مقام معظم رهبری )مد ظله العالی(، برنامه هفتم پیشرفت و 

رعایت منشور اخلاقی کارگزاران دولت چهاردهم تاکید کرد.

 تاکید وزیر کشور بر استفاده از 
تجارب استانداران ادوار

وزیر کشور در دیدار با استانداران ادوار بر استفاده از تجارب 
کارگروه  داد  پیشنهاد  دیدار  این  در  مومنی  کرد.آقای  تاکید  آنها 
هایی برای استان های مختلف از اعضای مجمع استانداران تشکیل 
شود تا تجربیات عمومی و اختصاصی هر استان به استانداران جدید 
منتقل شود.وزیر کشور آسیب های اجتماعی را از حوزه های اصلی 
های  پدیده  تبدیل  از  باید  افزود:  و  دانست  کشور  وزارت  وظایف 
اجتماعی به امنیتی جلوگیری کنیم و باید توجه داشت که بسیاری 

از آسیب های اجتماعی را می توان با وفاق و همدلی حل کرد.
وی با اشاره به اهمیت مشاوره و تخصص گفت: من در همه 
دوران مسئولیت همواره از مشاوره های اتاق فکر بهره برده ام و این 
رویه ادامه خواهد داشت، به خصوص مشاوره های برون سازمانی 

می تواند درک بهتری از نقاط ضعف هر سازمان را ایجاد کند.
برای  مغتنم  فرصتی  را  ادوار  استانداران  مجمع  کشور  وزیر 
افزود: پیشنهادات و نکاتی که اعضای این  انتقال تجربه دانست و 
مجمع در این جلسه ارائه کردند حاصل تجاربی ارزشمند است و 

حتما مورد توجه قرار خواهد گرفت.
وزیر کشور با اشاره به گستردگی وظایف وزارت کشور گفت: 
و  دارند  سازمانی  بین  ماهیت  کشور  وزارت  امور  و  کارکردها  اکثر 
وزارت کشور به عنوان متولی، نقش سیاستگذار و حاکمیتی دارد، از 

همین رو انتخاب استانداران اهمیت ویژه ای دارد.
افزود:  جمهور  رییس  ملی  وفاق  رویکرد  به  اشاره  با  وی 
نیز  عمل  در  را  خود  ملی  وفاق  شعار  پزشکیان  آقای  خوشبختانه 
ثابت کرده است و ما باید با ایجاد همبستگی ملی به افزایش سرمایه 
از مهمترین مولفه ها،  این میان یکی  اجتماعی کمک کنیم و در 
افزایش میزان مشارکت مردم در صحنه های سیاسی است. وزیر 
کشور گفت: هرچه میزان مشارکت مردم در صحنه های سیاسی 
افزون  نیز  ملی  امنیت  های  مولفه  میان  افزایی  هم  باشد  بیشتر 

خواهد شد.
مومنی افزود: ما و همکارانمان در وزارت کشور گوش شنوایی 
برای شنیدن داریم و مسلما همگی به مشاوره نیازمندیم و در عین 
داشتن  بدون  که  کرد  تقدیر  باید  مجمع  اعضای  تمامی  از  حال 

چشمداشتی به دنبال کمک هستند.
در این جلسه محمد حسین مقیمی، رییس مجمع استانداران 
ادوار جمهوری اسلامی ایران ضمن اشاره به سابقه تشکیل مجمع 
و  است  تشکیل شده  از سال ۱۳۸۳  این مجمع  استانداران گفت: 
متنوع  های سیاسی  دیدگاه  و  تفکرات  با  سابق  استانداران  تمامی 
در آن عضو هستند.وی با اشاره به اهداف تاسیس این مجمع اظهار 
کرد: انتقال تجربه های استانداران از اهداف اصلی این مجمع بوده 
است.مقیمی با اشاره به وظایف متعدد و گسترده استانداران و وزات 
کشور افزود: کشور همانگونه که در سیاست خارجی دارای دکترین 
است باید در سیاست داخلی نیز دکترین داشته باشد.در این جلسه 
از  موضوعاتی  به  سخنانی  در  ادوار  استانداران  از  برخی  همچنین 
ظرفیت  از  استفاده  دولتی،  غیر  های  تشکل  توانمندسازی  جمله 

نخبگان و لزوم توجه به مهاجرت و حاشیه نشینی اشاره کردند.
توسعه متوازن شهرها و روستاها ، لزوم افزایش شاخص بهره 
وری در استان ها و اجرایی کردن طرح آمایش سرزمینی از دیگر 

محورهایی بود که در این جلسه مطرح شد.

 طرح های دولت و سپاه 
بخاطر تأمین مالی تعطیل نمی شود

ویژگی های  از  نیرو های مسلح، یکی  رئیس ستادکل  به گفته 
تامین  بحث  در  بیشتر  تحمل  الانبیا سپاه  قرارگاه سازندگی خاتم 
هزینه ها  پرداخت  در  دلیلی  هر  به  دولت  اگر  و  طرح هاست  مالی 
در  باقری  سرلشکر  نمی کشد.  تعطیلی  به  کار  شود  تاخیر  دچار 
خاتم  سازندگی  قرارگاه  توانمندی های  و  طرح ها  از  بازدید  حاشیه 
با اشاره  الانبیا در گفت و گوی اختصاصی با خبرگزاری صداوسیما، 
از  بخشی  بکارگیری  در  سپاه  ابتکار  حاصل  قرارگاه  این  اینکه  به 
»قرارگاه  داشت:  اظهار  است،  مقدس  دفاع  دوران  مهندسی  توان 
سازندگی خاتم الانبیا امروز به یک بازوی توانمند و یک مشت پر 
و قدرتمند برای رهبر انقلاب و دولت های جمهوری اسلامی ایران 
تبدیل شده است.«به گفته رئیس ستادکل نیرو های مسلح، یکی از 
ویژگی های قرارگاه تحمل بیشتر در بحث تامین مالی طرح هاست 
و اگر دولت به هر دلیلی در پرداخت هزینه ها دچار تاخیر شود کار 

به تعطیلی نمی کشد.
قرارگاه  امسال  اینکه  بیان  با  ادامه  در  باقری  سرلشکر 
گفت:  داشته،  گذشته  سال  به  نسبت  توجهی  قابل  پیشرفت های 
طرح های قرارگاه با هدف توسعه کشور و محرومیت زدایی، با رعایت 
استاندارد های لازم و کیفیت بالا درحال اجراست و در اجرای آن هم 

نیروی مردمی با استعداد بالا درحال بکارگیری است. 
قرارگاه  اینکه  بر  تاکید  با  مسلح  نیرو های  ستادکل  رئیس 
را در مناطق مرزی،  این طرح های سنگین  الانبیا  سازندگی خاتم 
به حضور در  محروم و دارای خطر که دیگر مجریان کشور کمتر 
آنجا و انجام طرح های سازندگی رغبت دارند، انجام می دهد، یادآور 
شد: این اتفاق در هماهنگی کامل قرارگاه با نیرو های مدافع و رزمی 

ارتش و سپاه در جریان است.
قرارگاه  شد:  یادآور  گو  و  گفت  این  ادامه  در  باقری  سرلشکر 
به  را  الانبیا درحال حاضر جوانان دانشجوی کشور  ساندگی خاتم 
اقدامات  و  مجموعه  با  پیشرفت  راهیان  اردو های  برگزاری  واسطه 
خود آشنا می کند و حتی آنان را به واسطه بکارگیری در شرکت های 

دانش بنیان در فعالیت های خود سهیم می کند.

حفظ زیستگاه یا حفظ تنوع زیستی؟ مسئله این است
ادامه از صفحه اول

که از آن جمله می توان به قوانین ارزشمند و لازمی چون قانون 
حفظ،احیا و مدیریت تالابها،قانون حفاظت خاک و قانون هوای پاک 
قوانین ماضی  به  نسبت  پارادایمی  با شیفت  نمود که هر سه  اشاره 
بهسازی محیط  و  و صید،قانون حفاظت  قانون شکار  مانند  سازمان 
زیست و آئین نامه های این قوانین و به فراخور تعمیق بحران های 
محیط زیستی،از حفظ تنوع زیستی به سمت حفظ زیستگاهها تغییر 
مسیر داده اند تا در سایه آن،لااقل بتوان چارچوب زیستگاههای کشور 

را حفظ کرد.
هرچند ممکن است ساختار مدیریت کشور به شیب اضمحلال ظرفیت 
های محیط زیستی کشور اقرار نکند اما رفتار آن در حوزه قانونگذاری حاکی از 
آن است که این تغییر را درک کرده و سعی دارد مشی خود را با آن تطبیق 
دهد.اگرچه هر سعی و تلاشی را نمی توان کافی،موثر و نجات بخش تلقی نمود.

سخنگوی قوه قضائیه با اشاره به پرونده ساخت هتل 
۳۰ طبقه در ولنجک گفت: بحث قصور و تقصیر مسئولین 
مربوط مطرح است که تعقیب کیفری آن ها درخواست و در 

این خصوص پرونده ای در دادگستری تشکیل شده است.
اگر  گفت:  دیروز  خبری  نشست  در  جهانگیر  اصغر 
کشورهای  در  توانسته  مسلمانان  خونخوار  دشمن  امروز 
اراضی  به  و…  لبنان  و  یمن  و  فلسطین  مثل  مختلف 
مسلمانان دست درازی کند شایدعدم عنایت لازم به پیام 
پیامبر )ص( که وحدت بین مسلمان بود، می باشد و ما باید 
به این وحدت برگردیم تا در مقابله با استکبار بتوانیم به 
انسانی خودمان عمل کنیم. در داخل هم همین  وظیفه 

طور است و وحدت کلید پیروزی در همه امور است.
سایه  در  ملت  و  دولت  بین  کرد: وحدت  تاکید  وی 

ولایت امر می تواند پیروزی بخش باشد.
 ۱۷ شهدای  یاد  داشت  گرامی  با  ادامه  در  جهانگیر 
در  ایران  ورزشکاران  افتخارآفرینی  راحل،  امام  و  شهریور 

مسابقات پارالمپیک فرانسه را تبریک گفت.
مبنی  سوالی  به  پاسخ  در  قضاییه  قوه  سخنگوی 
منطقه  در  طبقه   ۳۰ هتل  ساخت  پرونده  اینکه  بر 
ولنجک که دیوان عدالت مصوبه شهرداری تهران را در 
پی گزارش سازمان بازرسی باطل اعلام کرده است، به 
گفت:  دارد؟  ادامه  هتل  ساخت  روند  آیا  و  رسید  کجا 
بازرسی  اعلام شکایت سازمان  با  این هتل  در خصوص 
که  بود  شده  تخلفاتی  اداری  منظر  از  محور  چند  در 
مراتب با دو ویژگی اعم از تقاضای ابطال پروانه و دیگر 
عدالت  دیوان  از   ۵ ماده  کمیسیون  مصوبه  ابطال  برای 
درخواست شده بود رسیدگی ها انجام شد. ابطال مصوبه 
و  شد  انجام  عدالت  دیوان  توسط   ۵ ماده  کمیسیون 

پرونده به شهرداری برای بررسی مجدد اعاده شد.
وی افزود: در خصوص پروانه ساختمان نیز پرونده در 
شعبه اول دیوان عدالت در حال رسیدگی است. همچنین 
که  است  مطرح  مربوطه  مسئولین  تقصیر  و  قصور  بحث 
این خصوص  در  و  آن ها درخواست شده  کیفری  تعقیب 

پرونده ای در دادگستری تشکیل شده است.
تعیین  تا  طبقاتی  ساختمان  این  ساخت  گفت:  وی 

تکلیف نهایی متوقف شده است.

وی در پاسخ به سوالی مبنی براینکه آیا بابک زنجانی 
انجام  ایشان  از همکاری که  آزاد شده است؟ گفت: پس 
داد و نسبت به رد مال اقدام مفیدی صورت گرفت؛ نتیجه 
این شد که اعدام او به ۲۰ حبس تبدیل شد که بخشی از 
حبس را تحمل کرده و بخشی از حبس هم در حال تحمل 
است و اقدام جدیدی انجام نشده است. اگر اقدامات ارفاقی 
در موردشان صورت گیرد متعاقبا اطلاع رسانی خواهد شد.

وی در پاسخ به سوالی درباره فوت جوان لاهیجانی 
بر اثر ضرب و جرح او توسط پلیس، گفت: پس از اطلاع 
از موضوع، آقای صادقی نیارکی رییس دادگستری استان 
شخصا ورود کرد و با پیگیری به موقع ۵ نفر از کسانی در 
قضیه دخیل بودند دستگیر شده و در بازداشتند. همزمان 
با رسیدگی به پرونده، نیروی انتظامی دو نفر اعم از رییس 
پاسگاه )که اکنون در بازداشت است( و نیز فرمانده نیروی 

انتظامی شهرستان لاهیجان را عزل کرده است.
لاهیجان  انتظامی  نیروی  فرمانده  برای  گفت:  وی 
پرونده کیفری تشکیل و احضار شده و تحقیقات در حال 
نیروی  فرماندهی  هم  و  قضایی  دستگاه  هم  است.  انجام 
انتظامی اهتمام لازم دارند که حقوق مردم در همه عرصه ها 
رعایت شود تا خدایی نکرده انجام وظیفه آن ها منجر به 

نقض حقوق شهروندی نشود.

جهانگیر افزود: ضمن اینکه نسبت به این واقعه اظهار 
همکاری  عملا  می شود  انجام  پیگیری ها  و  داریم  تاسف 
صادقانه و مجدانه نیروی انتظامی در پیگیری این موضوع 
کمک میکند که این همکاری تا الان کامل بوده است تا ما 
شاهد موارد مشابه در آینده نباشیم. باید مراقبت کنیم که 
نیروی انتظامی و حافظان امنیت کشور که وظیفه سنگینی 
دارند اگر خدایی نکرده قصور برخی از ماموران آن ها رخ 
برخورد  این  می شود،  آن ها  با  قانونی  برخورد  و  می دهد 
قانونی نباید به نحوی انعکاس داده شود که عملکرد پلیس 

را خدشه دار کند.
وی در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده 
هواپیمای اوکراینی گفت: پس از اینکه مراحل رسیدگی به 
پرونده در سازمان قضایی نیروهای مسلح انجام شد، تلاش 
قوه قضاییه از ابتدا این بود که تمام جوانب عدالت رعایت 
شود؛ لذا اگر روند پرونده طولانی شده به خاطر دقت هایی 
است که انجام شده است. پس از رسیدگی پرونده در شعبه 
۳۲ دیوان عالی با اعلام نقص تحقیقات روبرو شد. پرونده 
به سازمان قضایی نیروهای مسلح اعاده و رسیدگی ها برای 

رفع نقص آغاز شده است.
آخرین  خصوص  در  سوالی  به  پاسخ  در  جهانگیر 
اسبق  وزیر  امین  فاطمی  و  دبش  چای  پرونده  وضعیت 

صمت بیان کرد: در پرونده های مختلف به ویژه پرونده های 
تا  و  است  جدی  صورت  به  قضایی  دستگاه  ورود  خاص، 
این  خصوص  در  موضوع  این  دارد.  ادامه  نتیجه  حصول 

پرونده نیز وجود دارد.
سخنگوی قوه قضائیه ی افزود: در این خصوص فرد 
تحقیقات  و  شدند  احضار  مقام  قائم  همراه  به  نامبرده 
این  از  دفاع  اخذ  مرحله  آخرین  و  شده  انجام  مقدماتی 
آقایان انجام شده و هر دو نفر با تودیع وثیقه آزاد هستند.

وی در پاسخ به سوالی درباره پرونده مشترک دولت و 
قوه قضاییه در راستای مبارزه با فساد گفت: دستگاه قضائی 
همکاری تنگاتنگی در راستای مبارزه با فساد داشته است. 
شناسایی گلوگاه های فساد صورت گرفته و بیش از ۲۱۴ 
بستر فساد شناسایی شد و به دولت سیزدهم ارائه شد و 

پیگیری های لازم صورت گرفت.
سخنگوی قوه قضائیه بیان داشت: ۱۲ گلوگاه بسته 
شده و امکان سوء استفاده آن ها دیگر وجود ندارد. در 
دولت جدید نیز شاهد خواهیم بود که بیش از گذشته در 
این بحث کار را جلو خواهیم برد. برای همه بخش های 
آماده  فساد  بسترهای  شناسانه  آسیب  بسته  یک  کشور 
شده و برای عالی ترین مقامات دستگاه ها ارسال شده و 
اولویت  است.  پیگیری  حال  در  نهایی  گیری  نتیجه  تا 
است  مشترکی  کارهای  جمله  از  پیشگیرانه  اقدامات 
یا در حال  که بین دولت و قوه قضائیه تشکیل شده و 
در  است.جهانگیر  فساد  با  مبارزه  راستای  در  تشکیل 
سابق  مالک  بازداشت  پرونده  درباره  سوالی  به  پاسخ 
چه  جاعلین  با  برخورد  موضوع  گفت:  نساجی  باشگاه 
خطوط  از  دولتی  محیط های  چه  و  قضائی  دستگاه  در 
در  را  جدی  برخوردهای  و  است  قضائی  دستگاه  قرمز 
دستور کار قرار داده ایم. این افراد از ارفاقات قانونی بهره 

نخواهند برد.
سخنگوی قوه قضائیه در خصوص اتهام مالک سابق 
نساجی مازندران گفت: از دو ماه پیش ایشان به اتهام رشوه 
در بازداشت به سر می برد و تحقیقات ادامه دارد و مطمئناً 
هر کسی که بخواهد تحت هر عنوانی سواستفاده کند، قطعا 
دستگاه قضائی رسیدگی می کند و اگر موارد مشابهی باشد، 

ورود خواهد کرد.

و  وام  دریافت  اگر  گفت:  سرمایه  بازار  و  بورس  تحلیلگر  و  کارشناس 
تسهیلات رئیس بورس و اعضای هیئت مدیره قانونی باشد بازرسی کل کشور 
از آن پرده برنمی دارد و بدان وروود نمی کرد، پس این کار مبتنی بر قانون 

نبوده است.
رئیس  وام  ماجرای  از  برداشتن  پرده  از  بعد  صنعت،  اخبار  گزارش  به 
از حدود  بهادار جامعه نسبت به عبور برخی مدیران  اوراق  سازمان بورس و 
قانونی ودهن کجی به تنگناهای مردمی که در تامین معاش حداقلی مانده اند 
حساس شد با این حال این پرسش مطرح می شود آیا عملکرد رئیس بورس 
در تصویب وام قانونی بوده است؟ کارشناس و تحلیلگر بورس و بازار سرمایه 

درگفت و گوی پیش رو به این پرسش پاسخ داده است.
اشاره  با  سرمایه  بازار  و  بورس  تحلیلگر  و  کارشناس  بزرگی  آقا  فردین 
پی چنین  در  جامعه  اعتماد  زدودن  و  بورس  سابق  رئیس  وام  پیامدهای  به 
مصوبات ذی نفعانه ای گفت: قانون اخیارات هیئت مدیره و جایگاه مافوق که 
شورای عالی بورس باشد را به روشنی تعریف کرده است؛ با این حال مستحضر 
هستید اعضای شورای عالی بورس با ریاست وزیر اقتصاد و رئیس کل بانک 
مرکزی و سایر اعضا  ۱۱ نفر به شمار می روند که رئیس سازمان بورس دبیر 
را در یک شرکت سهامی  و دبیر حکم مدیرعامل  بورس است  عالی  شورای 
دارد بنابراین موضوعاتی که قابل طرح هستند دبیر در دستور کار جلسه قرار 

می دهد از جمله موضوع اخذ تسهیلات.
وی در این باره خاطر نشان کرد: پیشنهاد اخذ تسهیلات را خود هیئت 
مدیره سازمان بورس به دبیری آقای عشقی به جلسه شورای عالی بورس برده 
است؛ شورای عالی بورس هم استناد ماده ۴ قانون  اختیار حقوق و مزایا را 

دارد با این حال در قانون تجارت تسهیلات تعریف دارد. 
ماده ۱۲۹  و گفت:  داد  بیشتری  توضیح  باره  این  در  بزرگی  آقا  فردین 
نمی توانند  مشابه  های  فعالیت  در  شرکت  مدیران  می گوید  تجارت  قانون 
مشارکت داشته باشند الا با رعایت تشریفات قانونی، بنابراین علی رغم آنکه 
گفته شد رئیس بورس کار غیر قانونی نکرده و در این موضوع اختیار داشته 
آقای  گفته  برخلاف  یعنی  است،  نبوده  قانونی  مورد  این  که  گفته شود  باید 

عشق قانونی نیست.

کارشناس بورس و بازار سرمایه تصریح نمود: اگر دریافت وام و تسهیلات 
رئیس بورس و اعضای هیئت مدیره قانونی باشد بازرسی کل کشور از آن پرده 
برنمی دارد و بدان وروود نمی کرد، پس این کار مبتنی بر قانون نبوده است.

فردین آقا بزرگی خاطر نشان کرد: نکته مهم تر این است که در فضایی 
که بازار دچار بی اعتمادی و رکود است و بخشی از رکود ناشی از فعل و انفعالی 
است که سازمان بورس طی سه سال اخیر داشته، ضمن اینکه براساس قوانین 
بورس رئیس بازار باید با تصمیمات درست مانع بروز تخلفاتی شود که منجر 

به ضرر و زیان بازاریان می شود.
با  نیست  قانون   ۷ ماده  مگر  می شود  یادآور شد: سهامداران  بزرگی  آقا 
این حال شاهد هستیم به جز برگزاری جلساتی که خروجی خاصی نداشته و 
نتیجه خاصی هم نداشته هیچ چیز عاید سرمایه گذاران نشده به غیر از قیمت 
گذاری دستوری در تعیین نرخ خوراک پتروشیمی ها و... در حالی که رئیس 

بورس باید ازاین موضوع جلوگیری می کرد.
وی در خصوص این موضوع که بدترین زمان برای دریافت وام در نظر 
بود  کار  این  برای  زمانی  بدترین  تیرماه ۱۴۰۳  تردید  بی  گرفته شده گفت: 
کارآمدن  روی  آستانه  در  هم  آن  خود  نفع  به  وام  تصویب  و  وام  اخذ  یعنی 

دولت جدید بود.
به  خرد  سهامداران  و  بازار  فعالان  اینکه  رغم  علی  افزود:  بزرگی  آقا 
خصوص انتظار داشتند هیئت مدیره سازمان حامی آنها باشد در همان ایام 
هیئت مدیره سازمان برای خود وام ۱۰ ساله ۴ درصدی قرض الحسنه تصویب 
کرد، این موضوع زمینه ساز تشدید فضای بی اعتمادی در جامعه است به این 
معنا که وکیل مدافع حقوق سهامداران بیشتر دنبال تامین منافع خود بوده 

تا سهامداران.
فردین آقا بزرگی کارشناس بورس و بازار سرمایه یادآور شد: با اینکه در 
ابتدای انتشار این خبر تلاش شد موضوع دریافت وام میلیاردی رئیس بورس 
تکذیب شود اما نامه بازرسی کل کشور نشان می دهد بر اساس مفاد قانون 

این تخلف صورت گرفته است.
وی توضیح داد: استنباط برخی از افراد مبتنی بر این موضوع که آقای 
عشقی براساس قانون وام گرفته درست نیست چرا که هیچ جای قانون تاکید 

ندارد که رئیس بور سمی تواند تسهیلات میلیاردی دریافت کند بلکه می تواند 
حقوق و مزایا بدهد.

کارشناس بورس و بازار سرمایه افزود: در حقیقت سابقه برخی از افرادی 
که از همین جایگاه مجوزهای خاص از سازمان بورس دریافت کردند نشان 
به  باشد  سهامداران  مدافع  وکیل  باید  که  حالی  در  بورس  رئبس  دهد  می 
جبران  و  دست اندازی  جایگاه،  فکر  به  سهامداران،  اموال  از  صیانت  جای 
زحمات خود بوده است بی توجه به این موضوع که درآمد سازمان بورس از 
معاملات اشخاصی که در بورس معامله می کنند تامین می شود پس به حقوق 

سهامداران تعدی شده است.
فردین آقا بزرگی خاطر نشان کرد: بورس موسسه عمومی غیردولتی است 
دولتهای  چتر  زیر  غیردولتی  عمومی  موسسه  این  هاست  سال  متاسفانه  اما 
مختلف است؛ این سوال مطرح می شود اگر رئیس بورس مدیر دولت است 

چرا از ضوابط پرداخت حقوق دولتی عدول کرده است؟
وی تصریح نمود: براساس مصوبات قانونی حقوق مدیران دولتی از یک 
وام  این  اما  برود  بالاتر  تواند  نمی  تومان  میلیون   ۸۰ از  بیش  یعنی  سقفی 
رکوردها را شکست و فیش های نجومی مدیران در دولتهای گذشته را یک 

بار دیگر تداعی کرد. 

 ۱۰ واریز  از  فرهنگیان  ذخیره  صندوق  مدیرعامل 
هزار و ۱۳۰ میلیارد ریال سهم الشرکه و سود به حساب 
اعضای بازنشسته صندوق از ابتدای امسال تا پایان مرداد 

ماه خبر داد.
بین الملل موسسه  امور  و  روابط عمومی  به گزارش 
اعلام  با  احمدی  محسن  فرهنگیان،  ذخیره  صندوق 
از  ریال  میلیارد  و 6۷۸  از ۲ هزار  بیش  این خبر گفت: 
فرهنگیان  حساب  به  سهم الشرکه  عنوان  به  مبلغ،  این 
بازنشسته عضو صندوق از فروردین تا پایان مرداد ۱۴۰۳ 

واریز شده است.
وی افزود: صندوق طبق تعهدات و برنامه ای که به 
فرهنگیان عزیز وعده داده بود سهم الشرکه بازنشستگان 
پس  ماه  یک  از  کمتر  و  ممکن  زمان  سریع ترین  در  را 
از دریافت اطلاعات بازنشستگی واریز می کند و ۱۲۵۲۳ 
بازنشست  جاری  سال  مردادماه  تا  که  فرهنگیان  از  نفر 

پرداختی  این  مشمول  گردیدند 
بوده اند.

سال  سود  بازنشستگان 
دریافت  نیز  را   1403 مالی 

خواهند کرد
ذخیره  صندوق  مدیرعامل 
اظهار  همچنین  فرهنگیان 
بازنشسته  فرهنگیان  داشت: 
سهم الشرکه،  دریافت  بر  علاوه 
مشمول دریافت سود سال مالی 
 ۱۴۰۳ شهریور   ۳۱ به  منتهی 
نیز  مبالغ  این  که  بود  خواهند 
برگزاری  از  پس  و  روال  طبق 

واریز  عزیزان  این  حساب  به  صندوق  عمومی  مجمع 
خواهد شد.

واریز بیش از ۷ هزار میلیارد 
ریال سود سالی مالی ۱۴۰۲ 

در  کرد:  تصریح  احمدی 
از  بیش  همچنین  امسال  تیرماه 
از  ریال  میلیارد   ۴۵۲ و  هزار   ۷
اعضای  به  متعلق  مصوب،  سود 
صورت  به  قبل  سال  بازنشسته  
 ۱۲۵ از  بیش  حساب  به  نقدی 
واریز  عزیزان  این  از  نفر  هزار 

گردید.
میلیارد  هزار   31 واریز 
در  نفر  هزار   76 برای  ریال 

سال 1402
مجموع  در  نیز  گذشته  سال  در  شد:  یادآور  وی 
عضو  بازنشسته  فرهنگیان  از  نفر   ۴۵۹ و  هزار   ۷6

برقراری مستمری  از  صندوق در کمترین زمان و قبل 
ذخیره  صندوق  از  را  خود  الشرکه  سهم  بازنشستگی، 
فرهنگیان  شامل  تعداد  این  که   نمودند  دریافت 
صندوق  عضو  انصرافی  و  فوتی  بازخریدی،  بازنشسته، 
۳۱ هزار  بر  بالغ  بودند و در مجموع  ذخیره فرهنگیان 
حساب  به  تومان  میلیارد   ۳۱۰۰ معادل  ریال  میلیارد 

ایشان واریز شد.
بانک سرمایه در خدمت فرهنگیان

بیان  با  فرهنگیان  ذخیره  صندوق  مدیرعامل 
ارائه  و  خدمت رسانی  برای  سرمایه  بانک  اینکه 
خاطرنشان  دارد،  آمادگی  فرهنگیان  به  تسهیلات 
واریز  از  اطلاع  برای  صندوق  عضو  فرهنگیان  کرد: 
اینترنتی  یا  حضوری  صورت  به  سهم الشرکه، 
بررسی  را  سرمایه  بانک  در  خود  حساب  موجودی 

. یند نما

ادامه از صفحه اول
یکی از مهم ترین مشکلات پیش روی صادرات به عراق ارسال کالا به 
است؛  گمرکی  مبادی  از  این کشور  به  پایین  کیفیت  با  یا  و  ای  فله  صورت 
از  بندی  رده  نظام  یک  ایجاد  با  تجارت  توسعه  سازمان  است  لازم  بنابراین 
کالاها و خدمات ارائه شده در بازار عراق، از صادرات کالاها با کیفیت پایین و 
شرکت هایی که در رده های پایین امتیازی قرار می گیرند، جلوگیری کند. 
با هماهنگی میان سازمان گمرک و سازمان استاندارد  همچنین می بایست 
عراق  به  صادراتی  کالاهای  مورد  در  ای  گیرانه  سخت  های  آزمایش  ایران، 

صورت بپذیرد.

در  واسط  اصلی  ارزهای  عنوان  به  یورو  و  دلار  ارزهای  حاضر  حال  در 
تجارت میان جمهوری اسلامی ایران و عراق محسوب می شود که می تواند با 
پول های ملی دو کشور جایگزین شود. تحریم ریال، این امر را با مشکل مواجه 
کرده است، اما باید اشاره شود که وابستگی دینار عراق به دلار با نرخ ثابت، 
آن را به یک ارز قدرتمند و قابل معامله تبدیل کرده است. لذا انعقاد قرارداد 
میان بانک های مرکزی دو کشور برای تجارت با دینار می تواند قدم مثبتی 

در جهت افزایش استحکام روابط اقتصادی دوجانبه باشد.
در صورت تکمیل شدن ظرفیت راه آهن- شلمچه بصره و ادامه آن به 
سمت بغداد و سپس تا سوریه، ظرفیت ترانزیتی بسیار مناسبی برای جمهوری 

اسلامی ایجاد می شود. با اتصال این خط آهن به شرق کشور، زمینه استفاده 
کشورهایی همچون چین و هند به این خط را فراهم می آورد که می تواند 

درآمدهای ترانزیتی قابل توجهی نصیب ایران نماید.
است.  مهم  بسیار  دوکشور  تجاری  و  اقتصادی  روابط  تعمیق  و  توسعه 
از جمله  ترکیه  و  ایران  میلیارد دلار.  تا سقف ۲۰  اقتصادی  روابط  گسترش 
کشورهای تأمین کننده کالاهای اساسی در عراق هستند. از جمله دو کشوردر 
توانند روابط راهبردی خود را استمرا بخشند و  معاهدات گازی و برقی می 
توسعه دهند.با توجه به اینکه دولت عراق یکی از واردکننده های اصلی گاز و 

برق از ایران است.

سخنگوی قوه قضائیه خبرداد:

احضار وزیر اسبق صمت در پرونده چای دبش؛ فاطمی امین و قائم مقامش با وثیقه آزادند

کارشناس و تحلیلگر بورس و بازار سرمایه در گفت وگو با »اخبار صنعت«؛

وام عشقی تداعی کننده حقوق های نجومی شد

مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان خبر داد؛

واریز بالغ بر 10 هزار میلیارد ریال به حساب فرهنگیان بازنشسته

گسترش روابط اقتصادی تا سقف ۲0 میلیارد دلار
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عباس عراقچی:
ما از ابتکار عراق 
برای کاهش تنش  در 
 منطقه استقبال 
می کنیم

وزیر خارجه کشورمان گفت: ما از ابتکارات 
در  تنش ها  کاهش  در  میانجیگری  برای  عراق 
از  راستا  همین  در  و  کرده  استقبال  منطقه 
میزبانی پنج دور مذاکرات میان ایران و عربستان 
وبگاه  گزارش   به  می کنیم.  قدردانی  سعودی 
امور  وزیر  عراقچی  عباس  خارجه،  امور  وزارت 
خارجه کشورمان در گفتگو با شبکه تلویزیونی 

الفرات گفت: »تعیین عراق توسط دکتر پزشکیان 
به عنوان اولین کشوری که به آن سفر می کند، 
نشان دهنده عمق روابط برادرانه میان دو کشور 
است.«وی افزود: این سفر از بغداد آغاز می شود و 
شامل بصره و اربیل نیز می شود و سفر به نجف و 
کربلا هم در دستور کار قرار دارد.عراقچی گفت: 
ما از اقدامات عراق علیه گروه هایی که ایران را از 

خاک این کشور هدف قرار می دهند، خرسندیم 
بهینه  اجرای  درباره  عراقی  طرف  با  دائماً  و 
توافقنامه امنیتی منعقد شده در سال ۲۰۲۱ در 
حال رایزنی هستیم.وزیر خارجه تاکید کرد: ما 
با عراق در مسیر درستی برای کنترل مرز ها و 
مقابله با گروه های خرابکار حرکت می کنیم.وی 
افزود: ما از ابتکارات عراق برای میانجیگری در 

کاهش تنش ها در منطقه استقبال کرده و در 
همین راستا از میزبانی پنج دور مذاکرات میان 
ایران و عربستان سعودی قدردانی می کنیم. وزیر 
توسعه،  شاهد  می خواهیم  کرد:  تاکید  خارجه 
رشد و شکوفایی و قوی شدن عراق در مرز های 
خود باشیم و هر پروژه اقتصادی که به این هدف 

برسد، از حمایت ما برخوردار است.


